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Mats Gerdau (M) 
Helene Skantze (M) 
Hans Peters (C) 
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Mikael Carlsson (NL) 
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Elisabeth Carle, Frank Langenfeld, Anneli Sagnérius, Anna Gärdin, Anders 
Fredriksson och Astrid Andersson 
 
 

 

Utses att justera Khashayar Farmanbar 
 

 

Justeringsdatum 
Justeringsdatum 

4 februari 2020 § 12 
6 februari 2020 §§ 1-11, 13-17 
 
 

Paragrafer 1- 17 

Underskrifter Sekreterare  

  Astrid Andersson 

 Ordförande  

  Mats Gerdau 

 Justerande  

  Khashayar Farmanbar 
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§ 1 KFKS 2020/1 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2020-02-04 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Inbjudningar 
 

Inbjudan från SKR till webbinarier om hot 
och hat mot förtroendevalda den 13 februari 
2020 samt den 31 mars 2020 
Sista anmälningsdag; 10 februari 2020, 
respektive27 mars 2020 

 

Inbjudan från SKR till konferensen Regional 
utveckling 2020 på temat näringsliv och 
hållbarhet, den 13 maj 2020 
Sista anmälningsdag; 10 april 2020 

 

Inbjudan från SKR till Demokratidagen 
2020, den 21 april 2020 
Sista anmälningsdag; 9 april 2020 

 

Inbjudan från SKR till Mötesplats 
samhällsbyggande 2020, den 15-16 juni 2020 
Sista anmälningsdag; 15 maj 2020 

 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 19-56 Jusek och Civilekonomerna 
går samman och bildar Akavia, inklusive 
bilaga 

 

Cirkulär 19-57 Omsorgsprisindex (OPI), 
inklusive bilaga 

 

Cirkulär 19-61 AFAs styrelse har beslutat om 
premier för år 2020, inklusive bilaga 

 

Cirkulär 19-62 Avtal om musikanvändning i 
kommunal verksamhet, inklusive två bilagor 
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Cirkulär 19-63 Skogs- och 
Lantbrukstjänstemannaförbundet har gått 
samman med Unionen 

 

Cirkulär 19-64 Höjd tidigaste uttagsålder för 
allmän pension och införande av riktålder 
mm 

 

Cirkulär 19-65 Överenskommelse om 
ändrade villkor för avgiftsbestämd 
ålderspension med anledning av förlängt 
arbetsliv 

 

Cirkulär 20-02 Ändrade belopp för skattefria 
traktamenten 1 januari 2020 medför 
följdändringar i kollektivavtalet TRAKT 1, 
beloppsberäkningen 

 

Cirkulär 20-04 Ett nytt läkarintyg för 
sjuklöneperioden och en ny 
arbetsgivarversion av läkarintyg efter dag 14 

 

Övrigt 
 

BRÅ: minnesanteckningar från 2019-12-10 
inklusive bilagorna Våldsbejakande 
extremism och Avstämning av BRÅ:s 
arbetsgrupper  

 

BRÅ: protokoll från 2019-12-10  
VärNa: styrelseprotokoll från 2019-11-29  
Svealands Kustvattenvårdsförbund: 
information om årsstämma den 24 april 2020 

 

Östra Sveriges Luftvårdsförbund: 
information om årsstämma den 24 april 2020 

 

Information från myndigheten för ungdoms- 
och civilsamhällesfrågor (MUCF): ansökan 
om ungdomsenkäten LUPP är öppen till 14 
februari 2020 

 

 
- - - - - 
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§ 2 KFKS 2020/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2020-02-04 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Kommunstyrelsens 
beslutsattestanter år 2020,  
för sociala tjänster, ansvarskod 
21xxx 
KFKS 2019/1100 

Marie Ivarsson,  
tf, social- och äldredirektör 

2020-01-01 

Tillförordnande av 
exploateringschef för 
exploateringsenheten Nacka 
Stad, under perioden 2020-01-
02 till 2020-01-07 
KFKS 2019/240 

Peter Granström,  
exploateringschef, 
exploateringsenheten Nacka Stad 

2019-12-19 

Uppdatering av 
kommungemensam 
informationshanteringsplan för 
inköpsprocessen 
KFKS 2020/47 

Ingrid Mohlin,  
enhetschef administrativa 
serviceenheten 

2020-01-17 

Tilldelningsbeslut i 
upphandling av RPA-
partner/robottjänst 
KFKS 2019/68 

Anna Gärdin,  
enhetschef digitaliseringsenheten 

2019-10-02 

Beslutsattestanter 2020 för 
kommunstyrelsen, ansvar 
20016-18 
KFKS 2019/1100 

Lena Dahlstedt,  
stadsdirektör 

2020-01-20 

 
- - - - - 
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§ 3 KFKS 2020/40 

Plan för arbetet med mål och budgetramar 2021-2023 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fastställer föreslagen plan 
för arbetet med mål och budgetramar 2021-2023. 
 

Ärende 
Sveriges ekonomi befinner sig i en inbromsningsfas och det påverkar även Nacka 
kommuns ekonomi. Det blir allt viktigare att se helheten och prioritera mellan de olika 
verksamheterna när resurserna är begränsade samtidigt som kommunen växer. Mål och 
budget är Nacka främsta styrdokument och ekonomiprocessen ansvarar för att samordna 
arbetet med budgetprocessen. Detta ärende beskriver tidplan och aktiviteter inför 
kommunfullmäktiges beslut av Mål och budget för perioden 2021-2023. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 16 januari 
2020 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet för 
Socialdemokraternas grupp: 
”Vi tycker att det rimliga vore att göra som i exempelvis Värmdö, Södertälje eller flera 
andra kommuner där alla partier har gemensam budgetberedning. Åtminstone borde 
oppositionen också får ta del av en likvärdig budgetberedningsprocess som majoriteten. 
Även iår väljer tyvärr Alliansen en metod som ska cementera fast att Oppositionen får 
mindre stöd än majoriteten. Det är inte klädsamt i ett demokratiskt sammanhang.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp: 
”Nackalistan har i en motion föreslagit att en långtidsprognos för budget behöver göras två 
gånger per år för att närmare kunna följa det hastigt fluktuerande ekonomiska läget i landet 
mot verksamheter som stadsbyggande och övrig välfärd. Även oppositionen behöver ha en 
nära och korrekt information om hur t ex konjunktur och ekonomi påverkar Nackas 
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planer. När Nackalistan för inte särskilt länge sedan interpellerade om läget för t ex 
stadsbyggande och vikande konjunktur så fick vi som svar att det inte påverkade Nacka, 
som var en attraktiv kommun för byggande. Nu har vi facit.” 
 
- - - - - 
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§ 4 KFKS 2020/15 

Exemplifiering av firmatecknare 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen gör följande exemplifiering av vilka tjänstemän som enligt 10 § 
reglementet för den politiska organisationen har rätt att underteckna handlingar för 
kommunstyrelsen, i förening med kommunstyrelsens ordförande. 
 
För kommunstyrelsen kan kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau, eller vid förfall för 
denne, förste vice ordförande Hans Peters eller andre vice ordföranden Khashayar 
Farmanbar, underteckna i förening med endera tjänstemannen. 
 

• Stadsdirektör Lena Dahlstedt 
• Ekonomi- och finansdirektör Eva Olin 
• Trafik- och fastighetsdirektör Mats Bohman 
• Arbetsmarknadsdirektör Frida Plym Forshell 
• Kultur- och fritidsdirektör Anders Mebius 
• Näringslivsdirektör Anders Börjesson 
• Personaldirektör Elisabeth Carle 
• Produktionsdirektör Välfärd samhällsservice Anette Böe 
• Produktionsdirektör Välfärd skola Einar Fransson 
• Social- och äldredirektör (tillförordnad) Marie Ivarsson 
• Miljö- och bygglovdirektör Andreas Totschnig 
• Stadsutvecklingsdirektör Katarina Wåhlin Alm 
• Stadsjurist Sidrah Schaider 
• Digitaliseringsdirektör Anna Gärdin 
• Utbildningsdirektör Susanne Nord 
• Stöd och servicedirektör Hans-Otto Halvorsen 

 

Ärende 
För att underlätta för externa kontakter att avgöra vilka som kan skriva på till exempel avtal 
som kommunen ingår, föreslår stadsledningskontoret att kommunstyrelsen exemplifierar 
vilka som kan vara firmatecknare för kommunstyrelsen. Förteckningen är endast en 
exemplifiering. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 7 januari 
2020 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten. 
 
- - - - - 
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§ 5 KFKS 2020/25 

Utträde ur Tyresåns vattenvårdsförbund 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen ansöker om utträde ur Tyresåns vattenvårdsförbund för Nacka 
kommuns räkning. 
 

Ärende 
Tyresån är ett av länets största huvudavrinningsområden med en areal om cirka 215 
kvadratkilometer i södra stor-Stockholm. Nacka kommuns del av Tyresåns 
avrinningsområde är marginell. Eftersom kommunen behöver samla sina resurser för att 
övervaka kommunens egna vattenområden i tillräcklig omfattning föreslås att kommunen 
ansöker om utträde ur Tyresåns vattenvårdsförbund. Genom ett utträde ur Tyresåns 
vattenvårdsförbund frigörs resurser som kan användas för miljöövervakning av Nackas 
vattenområden. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten, daterad den 8 januari 2020 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), avslag på 
förslaget från miljöenheten. 
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till förslaget från miljöenheten. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Hans Peters yrkande mot Khashayar Farmanbars yrkande, och fann 
att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande om bifall 
till miljöenhetens förslag.   
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
grupp: 
”Vi vill att Nacka ska fortsatt vara aktiv i vattenvårdsförbundet. Allianspartiernas 
argumentation är att en liten del av det vatten som finns i Nacka berörs. Men vårt beteende 
i Nacka påverkar i allra högsta grad vattenkvaliteten för resten av regionen och våra 
grannkommuner. Det är häpnadsväckande att högerpartierna inte vill kännas vid ett arbete 
för att förbättra miljö- och vattenkvalitet och verkar tro att isolationism skulle vara vägen 
framåt för att komma till rätta med vattenproblemen i området. Därtill är kostnaden på 
18,5 tusen kronor försumbart i sammanhanget att vi får bättre koll på hur våra handlingar 
påverkar vattenkvaliteten för våra invånare och våra grannkommuners invånare.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp: 
”Trots allt är det olyckligt att behöva utträda ur ett långvarigt samarbete utan att få en mer 
uttömmande förklaring till varför. Troligen är det de sparbeting som drabbar en massa 
verksamheter som inte ligger i första raden för vad som anses som mest nyttigt. 
Nackalistan anser att de förklaringar som kom muntligt på mötet inte är tillfyllest som 
anledning och vill att kommunen fortsätter att vara med i förbundet. Något som inte är 
beskrivet är den möjlighet till utbyte av kunskaper och erfarenheter till nytta mellan de 
inblandade kommunernas tjänstemän, som borde vara värdefullt även för Nacka.” 
 
- - - - - 
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§ 6 KFKS 2019/1131 

Trygghetspaketet 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Brottsförebyggande rådets förslag om fördelning 
av medel för 2020 års trygghetspaket enligt följande. 
 
Kameraövervakning   0,3 miljoner kr 
Trygghetsvärdar   2,0 miljoner kr 
Väktare vid särskilda händelser  0,3 miljoner kr 
Stöd till lokala arbetsgrupper  0,9 miljoner kr 
Polarverksamheten   1,0 miljoner kr 
SSPF (skola, socialtjänst, polis, fritid)  1,5 miljoner kr 
 

Ärende 
Kommunfullmäktige har beslutat att avsätta 6 miljoner kronor för 2020 till 
trygghetspaketet. I förslaget till fördelning av pengarna finns en utökad satsning på 
trygghetsvärdar. I samverkan med fastighets-/centrumägare ska det finnas trygghetsvärdar i 
alla delar av kommunen. Fortsatt stöd till Polarverksamheten föreslås liksom en 
förstärkning av insatserna inom ramen för SSPF (skola, socialtjänst, polis, fritid). Stödet till 
de lokala arbetsgrupperna föreslås utökas något. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 23 
januari 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från Brottsförebyggande rådets den 10 december 2019, § 7 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
Brottsförebyggande rådet.  
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade Socialdemokraternas grupp inte deltar i beslutet.  
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
grupp: 
”Ärendet innebär en neddragning med 1 mkr på Polarna. Tjänsteskrivelsen bjuder på en 
kreativ formulering om detta, men det är de facto så är detta en neddragning av resurser till 
Polarna. Detta motiveras med ökat antal trygghetsvärdar. Detta vill vi undersöka närmare 
varför vi återkommer med vårt ställningstagande till kommunstyrelsen.” 
 
- - - - - 
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§ 7 KFKS 2019/424 

Revisionsrapport 6/2019 Granskning av den interna 
kontrollen 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar förslaget yttrande över revisionsrapport 6/2019 enligt bilaga 3 till 
tjänsteskrivelse daterad den 14 januari 2020. 
 

Ärende 
De förtroendevalda revisorerna har under hösten 2019 låtit EY genomföra en granskning 
av den interna kontrollen inom bland annat kommunstyrelsen. Av den sammanfattande 
bedömningen framgår att revisorerna bedömer att den interna kontrollen behöver stärkas 
inom vissa områden. Framförallt består bristerna i kommunstyrelsens riskanalysarbete samt 
i uppföljningen kopplat till internkontrollplanerna. 
 
Stadsledningskontoret har under hösten 2019 initierat ett projekt för att utveckla den 
interna kontrollen. I projektet ingår bland annat att se över reglementet för intern kontroll 
och utveckla en enhetlig modell för riskanalys. I projektet ingår även att utveckla 
nämndernas återrapportering av den interna kontrollen till kommunstyrelsen. Det pågår 
således redan ett arbete inom detta område och projektet beräknas vara klart under våren 
2020. Utifrån de rekommendationer som revisorerna lämnar finns således redan ett 
pågående arbete som till stor del ligger i linje med revisorernas synpunkter. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 14 
januari 2020 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse - Granskning av den interna kontrollen (daterad den 6 

november 2019) 
Bilaga 2 Revisionsrapport 6/2019 - Granskning av den interna kontrollen (daterad 

den 6 november 2019) 
Bilaga 3 Förslag till yttrande 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten. 



 
18 (35) 

 4 februari 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet för 
Socialdemokraternas grupp: 
”Revisorsrapporten i likhet med Socialdemokraterna pekar återigen på behovet av en 
visselblåsarfunktion. Det är beklagligt att Nackas högerpartier inte ser värdet av detta.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp: 
”Brister i riskanalyser är tyvärr ett återkommande ärende från revisionen. Nu senast såg vi 
det i det största ärendet av alla, Nacka bygger stad. Här fanns inte risk- och 
konsekvensanalyser på plats och många senkomna problem hade kunnat hanterats i förväg 
innan man gav sig in i projektet med en utvecklad risk- och konsekvensanalys. Risker som 
vi fortsättningsvis ser är t ex samtidiga byggnationer av Nackas två största vägar, en 
vikande byggkonjunktur och ett instabilt politiskt läge i landet samt utbredning av 
brottslighet. Kulturen kring planer och verksamhet måste präglas av öppenhet och kritisk 
faktagranskning så att risker och problem inte sopas under mattan, anser Nackalistan.” 
 
- - - - - 
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§ 8 KFKS 2019/424 

Revisionsrapport 8/2019 Granskning av intern 
kontrollmiljö kopplat till räkenskaperna 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande enligt bilaga 3 till tjänsteskrivelsen daterad 
den 16 januari 2020. 
 

Ärende 
På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Nacka kommun har EY genomfört en 
granskning av kommunens interna kontroll. Syftet med granskningen var att bedöma om 
kommunen har en ändamålsenlig intern kontroll kopplad till räkenskaperna. 
 
Granskningen visar att inga väsentliga brister finns. Revisorerna noterar att flera 
rekommendationer som lämnats tidigare är åtgärdade under 2019. Revisorerna lämnar ett 
fåtal rekommendationer i syfte att förstärka den interna kontrollen. De rekommendationer 
som lämnas är huvudsakligen inom materiella anläggningstillgångar och 
leverantörshantering. På flera av de områden som granskats, exempelvis lönehantering, 
bokslutsprocessen, skatteprocessen och likvida medel, lämnas inga rekommendationer. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 16 januari 2020 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse Granskning av intern kontrollmiljö kopplat till 
räkenskaperna 
Bilaga 2 Revisionsrapport 8/2019 Granskning av intern kontrollmiljö kopplat till 
räkenskaperna 
Bilaga 3 Förslag till yttrande 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret. 
 
- - - - - 
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§ 9 KFKS 2019/1045 

Remiss – Ökad statlig närvaro i Härnösand SOU 2019:33 
Yttrande till finansdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över betänkande av utredningen om ökad 
statlig närvaro i Härnösand SOU 2019:33 enligt bilaga till tjänsteskrivelsen daterad den 24 
januari 2020. 

Ärende 
Utredaren föreslår att regeringen överväger omlokalisering av delar av verksamheter från 
Skolverket, Socialstyrelsen, Skatteverket, Sida och Kammarkollegiet till Härnösand. 
 
Av förslaget till yttrande framhålls att omlokalisering av myndigheters verksamhet endast 
ska ske i den mån det är till nytta för myndighetens uppdrag och kan genomföras med 
bibehållen kvalitet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontorets stab, daterad den 24 januari 2020 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 SOU 2019:33 Ökad statlig närvaro i Härnösand 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontorets stab. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet för 
Socialdemokraternas grupp: 
”Hela Sverige ska leva. Det är en devis som är självklart för oss socialdemokrater. Därför är 
statlig närvaro i kommuner längre ut i landet ett i grunden rimligt ställningstagande. Sedan 
tidigare är vi flera personer som känner till det som har påpekats tidigare om att en 
utlokalisering kan innebära en tillfällig svårighet att bygga upp kompetens. Dock ska det 
påpekas att Nacka som kommun inte har någon egen erfarenhet från att utlokalisera 
verksamheter till andra orter, varför den typen av synpunkt baserar sig på hörsägen eller 
andras erfarenheter, snarare än egna erfarenheter.” 
 
- - - - - 
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§ 10 KFKS 2019/1076 

Ny förbundsordning för Käppalaförbundet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner Käppalaförbundets förslag 
till förändrad förbundsordning för ikraftträdande den 1 april 2020 enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 11 december 2019. 
 

Ärende 
Nacka kommun är tillsammans med tio andra kommuner i stockholmsregionen 
medlemmar i kommunförbundet ”Käppalaförbundet”. Käppalaförbundet renar 
avloppsvatten från mer än en halv miljon människor i stockholmsregionen. 
Käppalaförbundets förbundsfullmäktige har föreslagit en förändrad förbundsordning. 
Kommunen har, tillsammans med övriga medlemskommuner, deltagit i arbetet med att ta 
fram den föreslagna förbundsordningen. Om samtliga elva medlemskommuner godkänner 
förslaget börjar den nya förbunds-ordningen att gälla 1 april 2020. Förändringarna är av 
språklig karaktär, anpassning till kommunallagen, förstärkning av insynen i förbundet och 
förtydliganden kring ändamål, uppdrag och investeringar. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och redovisningsenheten, daterad den 11 
december 2019 
Bilaga 1 Hemställan om godkännande av ändringar i förbundsordningen för 
Käppalaförbundet (daterad den 31 oktober 2019). 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret och redovisningsenheten. 
 
- - - - - 
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§ 11 KFKS 2019/1150 

SCB:s Medborgarundersökning 2019 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Resultatet av Statistiska centralbyråns medborgarundersökning 2019 visar att Nackabornas 
nöjdhet inom undersökningens tre huvudområden samt underliggande frågeområden ligger 
på fortsatt höga nivåer, i jämförelse med de totalt 135 deltagande kommunerna i under-
sökningen. Nacka kommun är bland de tio procent bästa kommunerna när det gäller 
nöjdhet med kommunen som plats att bo och leva på (Nöjd-Region-Index). 
 
När det gäller nöjdheten med kommunens verksamheter (Nöjd-Medborgar-Index) har 
Nacka ett svagare resultat än 2018. Trots det svagare resultatet 2019 ligger Nacka med i den 
absoluta toppen med höga betyg för kommunens verksamheter och då framförallt skolan. 
 
De frågeområden där Nacka har fått högst betygsindex är Vatten och avlopp (betygsindex 
82), Räddningstjänsten (betygsindex 79) och Rekommendation (betygsindex 76, det innebär 
att 64 procent av Nackaborna kan starkt rekommendera vänner och bekanta att flytta till 
Nacka). 
 
Liksom tidigare år är Nackaborna minst nöjda med möjligheterna till insyn och inflytande 
över kommunala beslut och verksamheter (Nöjd-Inflytande-Index). Nacka kommuns 
resultat blev 44. Det överensstämmer med resultatet på nationell nivå där de flesta 
kommuner visar en nedåtgående trend. Nacka ligger ändå bättre till än de flesta andra 
deltagande kommuner (genomsnittsresultatet är 39). 
 
Jämfört med undersökningen 2018 kan förändringar som innefattar ett lägre betygsindex 
framförallt noteras i frågorna som rör Idrotts- och motionsanläggningar. Andra 
förändringar jämfört med 2018 innefattar bland annat ett högre betygsindex för frågorna 
som rör Kommunikationer, Förskolan, Gymnasieskolan samt Gång- och cykelvägar. 
 
Undersökningen genomfördes mellan augusti och november. 1 600 personer i åldern 18–
84 år har slumpmässigt tillfrågats och totalt 596 personer svarade, vilket motsvarar 38 
procent. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 15 januari 
2020 
Bilaga Tabeller och diagram (i Power Point) 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande till protokollet för Moderaternas grupp: 
”SCB:s medborgarundersökning visar på stabilt goda resultat i Nacka, i år liksom i tidigare 
års mätningar. Enligt mätningen tillhör Nackaborna de mest nöjda i landet både med 
kommunen och med servicen och sina möjligheter att påverka. Det är särskilt tydligt om 
man jämför med andra kommuner i Stockholms län eller med andra stora kommuner.  
Särskilt roligt är att våra skolor och förskolor fortsatt ligger i topp och att våra invånare 
tycker att Nacka är en av de tryggaste kommunerna, trots ökad brottslighet (skjutningen i 
Alphyddan, ungdomsrån och fler droganmälningar).  
Nöjd-inflytande-index ligger oroväckande lågt (44), men är ändå näst högst i länet (endast 
Täby ligger högre) och högst bland de 15 största kommunerna. Inte desto mindre ser vi att 
en del resultat sjunker, både i Nacka och de flesta andra kommuner. Det rör främst 
grundläggande demokratiska aspekter som möjligheten att påverka politiska beslut och 
kommunala verksamheter. Det bör stämma alla partier och inte minst staten till eftertanke. 
Kan det vara så att allt hårdare och mer omfattande statlig detaljstyrning av kommunerna 
med tvingande bosättningslag och fler specialdestinerade statsbidrag leder till sämre 
fungerande demokrati? Eller att löftesbrott i och med Januariöverenskommelsen och om t 
ex Östlig förbindelse lett till allmänt större missnöje? ” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande till protokollet för 
Socialdemokraternas grupp: 
”Områden som idrott, motion, kultur och fritidsverksamheter visar på tydligt nedåtgående 
nöjdhet bland invånarna. Dessa är också områden som Socialdemokraterna har kämpat för 
att förbättra utan att få gehör hos de styrande.  Ett annat problemområde som vi ofta får 
höra direkt från invånarna och som visar fortsatt nedåtgående nöjdhet är kontakt med 
kommunen. Detta är verkligen något som måste förbättras. Även den alltjämt minskande 
andelen av invånare som deltar i dessa undersökningar ger anledning till eftertanke.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp: 
”Det är några områden som behöver stärkas och det är bemötande och tillgänglighet, stöd 
till utsatta personer, idrotts- och motionsanläggningar samt kultur och miljöarbete. Ett 
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område som verkligen behöver tas tag i, inte bara tekniskt utan också via gedigna 
utbildningsprogram för all personal, är just bemötande. Det är nära kopplat till tillit och 
förtroende och inget är viktigare än att våra uppdragsgivare, Nackas medborgare, både får 
ett gott bemötande och känner tillit för deras organisation, kommunen. Sedan är det 
ledsamt men inte förvånande att se att siffrorna har sjunkit inom miljöområdet, fritid och 
idrott och kultur.” 
 
- - - - - 
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§ 12 KFKS 2019/1207 

Deltagande i projektet Säker digital kommunikation 
Avsiktsförklaring till Inera 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott avger en avsiktsförklaring om finansiering och fortsatt 
deltagande i projektet Säker digital kommunikation 2020 och uppmanar samtidigt Inera att 
arbeta för ett ökat statligt engagemang inkl. en statlig nationell finansieringsmodell från 
2021. 
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 1.2 i 
kommunstyrelsens delegationsordning.  
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärende 
Säker digital kommunikation, SDK, är ett samarbete mellan Sveriges kommuner, regioner 
och myndigheter. Syftet med SDK är att de offentligt finansierade verksamheterna i Sverige 
ska kunna hitta en enhetlig lösning för digital kommunikation. Projektet kommer under 
2020 att slutföras och leverera en lösning som står redo för ett breddinförande inom 
offentlig sektor 2021. Nacka är en av de kommuner som redan deltagit i projektet under 
2019 och lösningen är mycket efterfrågad av Nacka kommuns verksamheter. 
Avsiktsförklaring för 2020 innebär att Nacka bidrar med finansiering av gemensamma 
projektkostnader 2020 för SDK samt deltar i pilotverksamhet för 2020. Kostnaden 
uppskattas till 90 000 kronor och arbetsresurser på digitaliseringsenheten. Nacka kommun 
anser att frågan om den långsiktiga lösningen behöver hanteras under 2020 med 
utgångpunkt i ett tydligare statligt sammanhållande ansvar kring såväl deltagande 
organisationer som finansiering. Mot denna bakgrund föreslås att Inera arbetar för ett ökat 
statligt engagemang inkl. en statlig nationell finansieringsmodell från 2021. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 22 januari 2020, reviderad den 3 
februari 2020 
Bilaga 1 Avsiktsförklaring Säker digital kommunikation 2020 
Bilaga 2 Avsedd användning för Säker digital kommunikation 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret. 
 
- - - - - 
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§ 13 KFKS 2018/416 

Motion -Bibliotek på Kvarnholmen 
Motion den 23 april 2018 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete med planering av flexibla 
kulturlokaler i centrala Nacka med bibliotek och konsthall vilket uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska besluta att planera för ett bibliotek på 
Kvarnholmen. 
 
Motionen har tidigare behandlats av kulturnämnden den 26 mars 2019 (§19). 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade därefter den 16 april 2019 (§58) att 
återremittera motionen för att behandlas när planeringen av nya kulturlokaler i centrala 
Nacka är klar. Arbetet med planeringen av kulturlokaler i centrala Nacka, med bland annat 
nytt bibliotek, är i sitt initiala skede. Av kommunallagen framgår att en motion 
ska om möjligt beredas på sådant sätt att fullmäktige kan fatta beslut inom ett år. För att 
beredningen av motionen inte ska dröja har kulturnämnden valt att bereda motionen och 
övergripande beskriva det arbete som har initierats avseende kulturlokaler. 
 
Behov av ett bibliotek på Kvarnholmen bedöms behöva ses i ett större sammanhang, där 
det tas hänsyn till det totala behovet av biblioteksservice i centrala Nacka. Det anses vara 
för tidigt att i nuläget besluta om placering av bibliotek på Kvarnholmen. Det pågår dock 
ett arbete med att planera för nya flexibla kulturlokaler i centrala Nacka med bibliotek och 
konsthall där det kommer att tas hänsyn till kommunens övergripande behov av 
biblioteksservice.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten daterad den 18 november 2019, reviderad den 
27 januari 2020 
Bilaga 1 Motion – Bibliotek på Kvarnholmen (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 10 december 2019, § 76 
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Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 16 april 2019, § 
58 med beslut om återremittering av ärendet 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 mars 2019, § 19 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
förslaget i motionen. 
 
Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till förslaget från kulturnämnden.  
 

Beslutsgång 
Ordförande ställde Karin Teljstedts yrkande mot Khashayar Farmanbars yrkande, och fann 
att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Karin Teljstedts yrkande om 
bifall till kulturnämndens förslag.  
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp: 
”Nackalistan har i sin budget lagt in medel för att utreda ett bibliotek på Henriksdal. 
Kvarnholmen och Henriksdal är folktäta delar av Nacka som har alldeles för få välfärds-, 
idrotts- och kultursatsningar. Skulle det vara så lyckligt att det etablerades ett bibliotek på 
Kvarnholmen så är Nackalistan förstås med på tåget och bifaller detta. 
Kvarnholmen/Henriksdal kommer att ha lika många invånare som städer i Sverige och 
behöver både möteslokaler, kultur och idrottsytor.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraternas grupp: 
”Närhet, tillgänglighet och bra utbud på bibliotek är väldigt viktigt för Kristdemokraterna. 
Kvarnholmen är nu en stor och växande del av Nacka, men hela Nacka växer och det är 
för tidigt att låta Kvarnholmen gå före i kön på bekostnad av att ev. andra delar inte får 
tillräcklig biblioteksservice. Vi vill understryka tjänstemännens slutsats ’Behov av ett 
bibliotek på Kvarnholmen måste ses i ett större sammanhang, där det tas hänsyn till det 
totala behovet av biblioteksservice i centrala Nacka’ 
Den nya tiden har också lite annorlunda mönster för konsumtion och utövande av kultur. 
Det är inte längre helt självklart att bygga fysiska bibliotek i varje hörn. Innan vi gör nya 
stora biblioteksbyggen bör vi analysera i vilken grad den nya tekniken har förändrat 
situationen. Det är därför klokt att avvakta och inta förhasta sig.” 
 
- - - - - 
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§ 14 KFKS 2019/248 

Motion – Vägg för gatukonst 
Motion den 4 mars 2019 från Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. 
 

Ärende 
I en motion till kommunfullmäktige föreslår Miljöpartiet att kommunen låter installera 
platser för gatukonst dit även allmänheten har tillträde för att utöva konst. I en tidigare 
utredning från 2016 som avsåg frågan om graffitiplank framgår att brottsförebyggande 
rådet bedömer att ett sådant plank skulle kunna medföra ökad brottslighet och ökad 
otrygghet. Mot bakgrund av det föreslog kulturnämnden och kommunstyrelsens 
arbetsutskott att motionen avslås. 
 
Kommunstyrelsen återremitterade motionen vid sitt sammanträde 28 oktober 2019 med  
motiveringen att BRÅ:s rapporter om lagliga platser för graffitti skulle belysas i svaret. Av 
den sammanställning av rapporter, från BRÅ och Tryggare Sverige, som juridik- och 
kanslienheten gjort framgår att man inte kan dra några säkra slutsatser om effekterna varit 
negativa eller positiva utifrån ökat eller minskat klotter. Man kan heller inte fastställa att 
lagliga väggar har en brottsförebyggande effekt. Det bedöms sammantaget att rapporterna 
på riksnivå inte föranleder någon ändring av tidigare förslag till beslut om att ett en vägg för 
gatukonst skulle kunna medföra ökad brottslighet och ökad otrygghet. Mot bakgrund av 
detta föreslås att motionens förslag avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterade den 21 
januari 2020 
Bilaga 1 Sammanställning av rapporter om effekter av lagliga väggar, daterad den 20 

november 2019 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 oktober 2019 § 289 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 26 

augusti 2019 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 28 maj 2019 § 30 
Bilaga  Motion – Vägg för gatukonst (MP) 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslaget i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret och juridik- och 
kanslienheten. 
 

Beslutsgång 
Ordförande ställde sitt yrkande mot Khashayar Farmanbars yrkande, och fann att 
kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med ordförandens yrkande om bifall 
till förslaget från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten. 
 
- - - - - 
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§ 15 KFKS 2019/1087 

Motion -Kommunalt bostadsföretag i Nacka 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen då kommunen 
möjliggör bostadsbyggande av hyresrätter på annat sätt än genom att bilda ett kommunalt 
bostadsföretag som förvaltar, bygger och förvärvar hyresrätter 
 

Ärende 
Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) lämnade vid kommunfullmäktiges 
sammanträde den 18 november 2019 en motion med förslag om att kommunen bildar ett 
kommunalt bostadsföretag som ska förvalta, bygga och förvärva hyresbostäder. 
 
Kommunen möjliggör bostadsbyggande av hyresrätter på annat sätt än genom att 
kommunen själv ska förvalta, bygga och förvärva hyresrätter. Motionärernas förslag om att 
bilda ett kommunalt bostadsföretag för att få hyresbostäder förutsätter en ekonomisk 
omprioritering som inte står i rimlig proportion till nyttan för kommunen. Utifrån nämnda 
aspekter bör motionens förslag avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och redovisningsenheten, daterad den 20 
december 2019 
Bilaga  Motion – Kommunalt bostadsföretag i Nacka (V) 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret och 
redovisningsenheten. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
första attsatsen i motionen. 
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Beslutsgång 
Ordförande ställde sitt yrkande mot Khashayar Farmanbars yrkande, och fann att 
kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med ordförandens yrkande om bifall 
till förslaget från stadsledningskontoret och redovisningsenheten. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans grupp: 
”Om kommunen etappvis fortsätter att bygga upp en bostadsorganisation för Nackas 
invånare så kan fler invånare ha mer lägenheter att välja på. Det antal nya hyresrätter, 
exklusive studentlägenheter, som har byggts är mycket lågt jämfört med antalet 
bostadsrätter. En egen organisation gör det möjligt att ordna en kö för de många invånare 
som letar efter en lämplig bostad utanför bostadsrätternas andel. Det ger en ökad mångfald 
och valfrihet och större möjlighet att påverka miljö och utformning. Nackalistan yrkar bifall 
till första att-satsen.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
grupp: 
”Fler hyreslägenheter behövs i Nacka. Områden med blandade boendeformer och 
upplåtelseformer ökar kvaliteten och är viktiga för socialt hållbar samhällsplanering. Vår 
kommun ska kunna inrymma förmånligt boende för en bred målgrupp som äldre, 
småbarnsfamiljer, nyexaminerade studenter och andra. I realiteten har Nacka redan ett 
kommunalt bostadsbolag bestående av de objekt som kommunen redan har köpt in. Det är 
en bra grundplåt att bygga vidare på. 
Vi socialdemokrater är tydligt emot det begrepp som kallas ’social housing’. 
Hyreslägenheter och andra boenden ska vara till för alla. Vi är inte intresserade att bygga 
områden enbart för personer med låg inkomst och på det sättet skapa en strukturell 
segregation. Samhällets stöd ska fortsatt vara individuellt utformat så att var och en som 
behöver ska kunna få exempelvis bostadstillägg, på det sättet undviker vi att bygga 
områden som blir inkomstmässigt segregerade. Därtill behöver det finnas fler bostäder 
överlag som prismässigt riktar sig till en bredare målgrupp och inte kräver ett stort kapital i 
form av arv eller tidigare sparande.” 
 
- - - - - 
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§ 16 KFKS 2020/enl. tabell  
  KFKS 2019/1094 

Remittering av nyligen inkomna motioner 

Beslut 
1. Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige 

den 27 januari 2020, enligt tabell nedan.  
 

Detta beslut är villkorat av kommunfullmäktiges beslut av den 27 januari 2020 om 
att remittera motionerna till kommunstyrelsen för beredning.  

 
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar även att ändra remitteringen av Motion - 

Gatuparkering och parkeringstal vid nybyggnation enligt nedan.  
 

Remiss av motioner från kommunfullmäktige den 27 januari 2020 
Motion D-nr Remitteras till Utskott 

Motion – Behåll och utveckla 
naturskolan 
Motion den 27 januari 2020 från Viktor 
Ellström m.fl. (S) 

KFKS 
2020/69 

KS KSVU  

Motion – Återuppta 
kommunaliseringen av hemsjukvården 
Motion den 27 januari 2020 från Khashayar 
Farmanbar m.fl. (S) 

KFKS 
2020/70 

SOCN och 
ÄLN 
 

KSAU  

Motion – Minska fallolyckor bland 
äldre 
Motion den 27 januari 2020 från Espen Bjordal 
m.fl. (S) 

KFKS  
2020/71 

ÄLN  KSAU 

 

Ändrad remittering av motion från KF den 18 november 2019 
Motion D-nr Remitteras till Utskott 

Motion – Gatuparkering och 
parkeringstal vid nybyggnation 
Motion den 18 november 2019 från Tomas 
Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

KFKS 
2019/1094 

NTN  
MSN och KS 

KSSU 
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Ärende 
Kommunstyrelsen har delegerat till kommunstyrelsens arbetsutskott att besluta om 
remittering av motioner som anmälts i kommunfullmäktige och där överlämnats till 
kommunstyrelsen för beredning. Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 27 januari 
2020 väcktes tre motioner. I detta ärende presenteras förslag på remittering av dessa 
motioner.  
 
Ärendet behandlar även ett förslag om ändrad remittering av en motion från november 
2019. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 17 december 2019 (§ 178) att 
remittera Motion - Gatuparkering och parkeringstal vid nybyggnation (KFKS 2019/1094) till natur- 
och trafiknämnden och kommunstyrelsen. Vid en närmare genomgång har därefter 
konstaterats att frågeställningen i motionen inte faller inom natur- och trafiknämndens utan 
inom miljö-och stadsbyggnadsnämndens ansvarsområde. Motionen föreslås därför 
remitteras till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten, daterad den 28 januari 2020 
Bilaga 1 Motion – Behåll och utveckla naturskolan (S) 
Bilaga 2 Motion – Återuppta kommunaliseringen av hemsjukvården (S) 
Bilaga 3 Motion – Minska fallolyckor bland äldre (S) 
Bilaga 4 Motion – Gatuparkering och parkeringstal vid nybyggnation (V) 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslagen från juridik- och 
kanslienheten.  
 
- - - - - 
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§ 17 

Övriga frågor 
 
Det fanns inga övriga frågor på sammanträdet.  
 
- - - - - 
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